
 

 

A Arenys de Munt, el dia 17 de gener de 2023 a les 6 de la tarda, es reuneixen al 
Centre Cívic Can Mallol de la Torre les següents persones, que formen part del Consell 
Municipal d’Educació o que actuen en representació de membres que no han pogut 
assistir a la reunió: 
 
Representants polítics 
Tònia Vila (regidora de Cultura i Educació) 
Victòria Devesa (regidora de Junts per Arenys de Munt) 
Vanesa Muñoz (regidora del PSC) 
Guiu Muns (regidor de la CUP) 
 
Representants de centres educatius 
Maite Casquete (directora de l’Escola Sant Martí) 
Ernest Zarzoso (cap d’estudis de l’Escola Sant Martí) 
Agnès Garrell (representant de l’AFA de l’Escola Sant Martí) 
Elisenda Torrent (directora de l’Escola Sobirans) 
Gisela Barberà (cap d’estudis de l’Escola Sobirans) 
Júlia Camacho (presidenta de l’AFA de l’Escola Sobirans) 
Anna Ros (directora de l’Institut Domènec Perramon) 
Anabel Martínez (cap d’estudis de l’Institut Domènec Perramon) 
Agnès Pueyo (directora de l’Escola Bressol La Petjada) 
Patrícia Gil (representant del Consell Escolar de l’Escola Bressol La Petjada) 
Oriol Busquets (representant del professorat del CFA Enric Camón) 
Mònica Torras (representant de l’alumnat del CFA Enric Camón) 
Rosa Conesa (directora de l’Aula de Música AdM) 
 
Fa de secretari Joan Lloret. 
 
 
1. Aprovació acta sessió anterior 
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió anterior. 
 
 
2. Revista educativa 2023. Programació calendari 
 
La Sra. Vila comenta que està agendat que la revista d’educació surti al juny. Abans de 
Setmana Santa (primera setmana d’abril) caldria tenir tots els textos i fotografies per a 
la revista. La Sra. Casquete comenta que és bastant just, atès que és final de trimestre. 
Es fixa com a termini el 21 d’abril. 
 
 



 

 

3. Festa comunitat educativa 
 
Sobre la festa de la comunitat educativa, la Sra. Vila comenta que sembla que no 
s’acaba de trobar la fórmula i pregunta si es tenen ganes de seguir fent-la o es deixa de 
fer. Les preinscripcions són a principis de març, així que no hi ha gaire temps. La Sra. 
Casquete diu que, amb les portes obertes, semblava que es fes el mateix. La Sra. 
Camacho comenta que des de l’AFA de l’Escola Sobirans no li veuen gaire el sentit. La 
Sra. Casquete comenta que, malgrat això, la idea és bona. La Sra. Pueyo suggereix tenir 
en compte l’objectiu de la festa per reformular-la i fer-la, potser, en una altra època de 
l’any. La Sra. Casquete suggereix que cada centre educatiu ho parli als seus claustres. 
De cara a aquest curs, no es farà i més endavant es reformularà. 
 
 
4. Estat de les inversions fetes i pendents 
 
La Sra. Vila comenta que aquest estiu s’ha estat treballant bastant en els centres. A 
l’Institut Domènec Perramon es vol fer una inversió per arranjar la plaça que hi ha a 
l’entrada i donar-li més dignitat (proposta que va fer el Sr. Muns en el Ple municipal). 
Estaria bé implicar-hi l’alumnat per tal de dissenyar una placeta a gust dels usuaris de 
l’Institut. La Sra. Ros explica que volen parlar-ho més, aviam si s’estalvia el vandalisme 
en cas que els mateixos alumnes participin en el disseny. 
 
La Sra. Vila comenta que el passat estiu es va enjardinar la part de darrere de l’escola 
bressol, a l’Escola Sobirans s’hi ha fet la plantació vegetal a la part de darrere i una aula 
d’entorn, i l’escola que falta és l’Escola Sant Martí, on s’espera poder portar a terme 
un enjardinament de la part de darrere en els propers mesos. Cal aclarir alguns temes 
pressupostaris per tirar-ho endavant. També s’ha demanat pressupost per mirar les 
finestres que s’han de canviar a l’aulari de darrere de l’Escola Sant Martí. A banda 
d’això, hi ha pendents les goteres de les escoles Sant Martí i Sobirans. 
 
 
5. Altres informacions 
 
La Sra. Vila comenta que al Ple la CUP va proposar si les escoles estaven interessades a 
fer cursets per aprendre a ballar sardanes, de la mateixa manera que s’ha après a 
ballar la Dansa d’Arenys de Munt. La Sra. Ros pregunta si seria en hores lectives i la 
Sra. Vila respon que sí. La Sra. Casquete comenta que fan tres dies de curset per 
aprendre la Dansa a l’Escola Sant Martí, una hora i mitja a la tarda. Es parlarà amb la 
Sra. Maria Canaleta de l’Agrupació Sardanista i es farà una proposta per correu 
electrònic. 
 



 

 

Al Ple també es va aprovar una moció en reconeixement dels drets de l’alumnat amb 
necessitats específiques i al personal auxiliar d’educació especial. 
 
La Sra. Vila comenta que es voldria que des dels centres s’incidís al màxim per 
aconseguir els Objectius 2030. Les escoles d’Arenys de Munt són escoles verdes, hi ha 
plaques fotovoltaiques a la Petjada; a l’Escola Sant Martí i l’Escola Sobirans s’han 
acabat d’instal·lar les plaques i aviat s’hi posaran unes pantalles per monitoritzar 
l’energia que generen les plaques i el consum. La Sra. Pueyo comenta que a la Petjada 
estan fent els tràmits per esdevenir escola verda. 
 
La Sra. Ros comenta que a l’Institut sempre depenen del Departament d’Educació de la 
Generalitat i que no els ho deixen fer, i pregunta si hi hauria alguna altra via per fer-ho. 
La Sra. Vila opina que l’objectiu del Departament sí que és posar plaques a tots els 
edificis públics, però s’ha d’anar fent a poc a poc. Creu que aquesta actuació 
representaria un import molt gran i caldria mirar de quina manera es podria fer a 
través de l’AFA. Comenta que estaria bé tenir un pressupost, per saber de quins preus 
estem parlant. La Sra. Ros diu que des del Departament sempre se’ls diu que “s’està 
estudiant”. Explica que a l’Institut s’ha de reformar la calefacció perquè unes aules 
estan molt calentes i altres molt fredes. Comenta que amb el Departament és 
impossible arreglar-ho. La Sra. Muñoz pregunta si es podria arreglar mitjançant 
Diputació i la Sra. Vila explica que l’Institut no és un edifici de l’Ajuntament i, per tant, 
l’Ajuntament no hi pot intervenir. El projecte Rock’in, per exemple, l’Ajuntament el 
paga directament a l’AFA i no a l’Institut. La Sra. Ros comenta que per al projecte 
Rock’in s’haurien d’insonoritzar les aules, atès que les aules que hi ha a sobre senten 
molt de soroll. La Sra. Vila explica que aquest projecte és molt bo i va quedar aturat 
per la pandèmia, però s’ha reprès. Agraeix a l’AFA de l’Institut (i a totes les AFA) la 
feina que fan i el suport que donen a les escoles. 
 
La Sra. Vila parla del programa “Canvi contra canvi”, dins els mateixos Objectius 2030, 
que s’acaba d’engegar. La Sra. Torrent explica que són xerrades sobre el canvi climàtic i 
com ens està afectant al Maresme; parlen de zones conegudes i com l’alumnat pot 
contribuir a millorar la situació. Després de les xerrades, hi ha tallers i sortides de camp 
per veure com el canvi climàtic influeix en la biodiversitat. 
 
La Sra. Vila comenta que, dins d’aquest projecte, a l’Institut també hi haurà 
ecodelegats que visitaran comerços del poble per veure si es fa bé el reciclatge. Opina 
que com s’aprèn més és mitjançant la pràctica de com tot això afecta el medi. 
 
La Sra. Ros explica que a l’Institut tenen molt de problema amb com l’alumnat fa el 
reciclatge a l’hora del pati. Alguns alumnes comenten que a casa ja no reciclen, fins i 
tot alguns de batxillerat, cosa que sorprèn la Sra. Ros. La Sra. Vila comenta que Arenys 
de Munt és dels pocs municipis de Catalunya que arriba a un 80% de reciclatge. En 



 

 

general, es recicla bé, malgrat que hi pugui haver algunes excepcions. La deixalleria 
també fa molt bona feina. 
 
El Sr. Zarzoso explica que als centres educatius les papereres són a l’aula i al pati no 
n’hi ha, per tal de controlar que el reciclatge es faci bé. La Sra. Vila suggereix fer un 
correu a les famílies perquè tinguin cura dels materials que es fan servir (no fer servir 
paper d’alumini, per exemple) i que el reciclatge es faci bé. Comenta que el 2030 a la 
Unió Europea desapareixeran tots els embolcalls individuals, com ara els sobrets del 
te. 
 
La Sra. Vila parla del tema de prevenció del suïcidi, que s’aborda des de l’Institut. La 
Sra. Ros comenta que es van començar a preocupar per aquest tema perquè tenen dos 
professors als quals se’ls ha suïcidat una persona propera. A partir d’aquí, han conegut 
associacions que tracten aquest tema. Han tingut un alumne que va prendre moltes 
pastilles en un intent de suïcidi. S’hi està a sobre però no es dona l’abast a tot. Hi ha 
una associació que té una mostra itinerant que s’ha demanat per portar a l’Institut, 
acompanyada de xerrades per a l’alumnat. De TV3 van trucar a l’Institut i així es van 
assabentar que existeix una guia de prevenció del suïcidi, que es va presentar la 
setmana passada. Va sortir un petit reportatge al Telenotícies de TV3. L’Ajuntament, 
davant el gran nombre d’alumnat amb problemes psicològics, hi dona suport amb 
l’equip de professionals contractats com a servei extern. 
 
La Sra. Vila explica que l’Institut serà seu del concurs de matemàtiques Fem Mates. La 
Sra. Ros explica que el concurs es fa a diferents seus, i la segona fase del concurs tindrà 
lloc a l’Institut Domènec Perramon el dia 22 d’abril de 9 a 13.30 h. Hi vindran uns tres-
cents alumnes del Maresme i el Vallès Oriental. 
 
La Sra. Vila parla de les dates de les preinscripcions, que enguany seran del 6 al 20 de 
març les etapes d’infantil i primària, del 8 al 20 de març els de secundària i del 20 al 26 
d’abril per a l’alumnat de batxillerat. La Sra. Torrent pregunta si es té el cens de P3 i la 
Sra. Vila respon que és de seixanta infants. El Sr. Guiu Muns pregunta si es té el cens 
d’alumnes que passaran de les escoles a l’Institut. Les directores de les escoles li 
responen que a l’Escola Sant Martí són quaranta-vuit i a l’Escola Sobirans trenta-sis. 
 
La Sra. Vila explica que li van fer una proposta des de l’Ajuntament de Sant Pol de Mar 
per si ens volíem adherir, a través del CRP, al projecte Fem Dansa, un projecte petit 
que va néixer a Mataró. Ho va preguntar a les escoles i hi participarà l’alumnat de 
quart de primària de l’Escola Sant Martí i de l’Escola Sobirans. Hi haurà una formació 
per al professorat d’educació física, per assajar una coreografia, que després es farà 
amb l’alumnat. 
 



 

 

La Sra. Vila explica que la setmana passada es va rebre a l’Ajuntament una proposta de 
concert, “Bo, sa i d’aquí”. És un projecte per premiar les empreses de menjador que 
fan menjar bo, sa i de proximitat. La cantant del grup Xiula farà un concert el dia 23 de 
gener a l’Escola Sant Martí. 
 
 
6. Torn de paraules 
 
La Sra. Torrent esmenta el Carnaval escolar del 17 de febrer i diu que a l’Escola 
Sobirans aquest any, en lloc de programar un espectacle, proposa fer una rua curta, 
trobar-se les dues escoles en algun punt però sense fer espectacle; llavors tornar a 
l’escola i fer alguna activitat allà. La Sra. Casquete diu que aquest any de l’Escola Sant 
Martí només sortirà infantil i cicle inicial. Comenta que potser s’hauria de parlar del 
recorregut. La Sra. Torrent comenta que baixar a plaça és massa llarg per a l’Escola 
Sobirans, els nens es cansen, els mestres estan en constant tensió controlant i 
comptant els alumnes, i voldrien fer-ho d’una manera més tranquil·la i gaudint més. La 
Sra. Casquete pregunta quin seria el punt de trobada que proposen. La Sra. Torrent 
parla de baixar per la Riera i que cadascú es mogui més per la seva zona. La Sra. 
Camacho diu que des de l’AFA són conscients que als nens se’ls fa pesat. La Sra. Vila 
comenta que, per altra banda, a la gent li agrada veure totes les escoles fent la rua. La 
Sra. Camacho diu que la rua que es va fer el diumenge de Carnaval del 2022 al poble 
podia haver anat millor i proposa que es gasti menys per al Carnaval escolar i més per 
al Carnaval infantil del diumenge. La Sra. Casquete comenta que faria falta equip de 
música i confeti. La Sra. Vila proposa quedar un dia i parlar d’aquest tema. Es comenta 
des de les escoles que farà falta més confeti que l’any passat i de més qualitat, atès 
que l’any passat era de mida gran i tot blanc. La Sra. Camacho explica que algunes 
companyes i companys de l’AFA parlaven de fer confeti biodegradable. La Sra. 
Martínez comenta que durant la pandèmia a l’Institut van fer confeti amb fulles del 
pati i s’ho van passar molt bé. 
 
La Sra. Garrell pregunta com està el Pressupost Participatiu. El Sr. Guiu Muns, com a 
membre de la comissió del Pressupost Participatiu, respon que la regidora de 
Participació, Sra. Montserrat Batista, està esperant tenir tots els pressupostos per 
saber quant valen les propostes. La Sra. Vila explica que es faran servir romanents de 
l’any passat. El Sr. Muns i la Sra. Vila entenen que ha estat un procés que hauria 
d’haver anat millor; es debat com va anar i com s’ha de fer a partir d’ara perquè vagi 
més bé i no hi hagi equivocacions d’ara endavant. 
 
La Sra. Pueyo comenta que mai arriba res del Pressupost Participatiu a la Petjada, atès 
que tenen menys famílies i això suposa menys vots. Algunes famílies de la Petjada 
voten projectes de les escoles de primària pensant on aniran els seus fills en el futur. El 
Sr. Zarzoso comenta que el Pressupost Participatiu no és només per a educació, sinó 



 

 

que també és per a molts altres àmbits. La Sra. Vila traslladarà a la Regidoria de 
Participació els comentaris i les propostes per veure com es pot millorar. 
 
La Sra. Vila menciona l’Escola de Música, amb gairebé dos-cents alumnes. Hi ha molt 
d’interès i això també implica més professorat i una estructura més complexa per tirar 
endavant una escola d’aquestes característiques. Junt amb el Rock’in, que implica i 
motiva molts adolescents que també estan a l’Escola de Música, són una eina 
imprescindible per poder adquirir destreses musicals. Comenta que celebrem 
l’augment d’alumnat de l’Escola de Música i destaca el gran nombre de persones 
adultes que s’han apuntat a l’escola. 
 
La Sra. Vila explica que el CFA Enric Camón també té força alumnat i fa feina de 
formiga des de l’Escola Sant Martí. El centre està molt actiu a les xarxes i fa tallers de 
curta durada per a motivar usuaris a participar-hi. El Sr. Busquets explica que el que 
fan bàsicament és oferir la possibilitat d’acabar estudis, preparar per a proves d’accés i 
idiomes; últimament han estat fent bastanta promoció des de Ràdio Arenys de Munt, 
fent una classe oberta a la plaça de l’Església i altres activitats. Comenta que l’objectiu 
de l’aula és que es pot estudiar al llarg de la vida, a l’edat que sigui. De vegades alguns 
alumnes entren per aconseguir el Graduat Escolar i després volen estudiar més, la qual 
cosa és positiva. La Sra. Vila explica que des de febrer fins a juny es fan parelles 
lingüístiques per aprendre el català i acollir persones i famílies. 
 
La Sra. Ros pregunta si podrien tenir un desfibril·lador a l’Institut, ja que en tenen un al 
pavelló, però és massa lluny si cal actuar ràpid. Cada any fan un curs de suport vital 
amb tercer d’ESO i seria interessant si tinguessin un desfibril·lador. La Sra. Vila diu que 
ho preguntarà. Comenta que seria necessari tenir-ne un també a l’Escola Sant Martí, ja 
que al CFA Enric Camón hi va molta gent gran. 
 
La Sra. Casquete explica que participaran amb alguna activitat al Dia del Càncer 
Infantil, el dia 26 de febrer. A l’Escola Sobirans van rebre un correu demanant si hi 
participarien amb alguna activitat. 
 
 
I, no havent-hi altres assumptes per tractar, es dona per finalitzada la reunió, essent 
2/4 de 8 del vespre del dia assenyalat al començament. 
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